
Finanþarea prin piaþa de capital oglindeºte
stadiul de dezvoltare al companiilor

Î
n ultimele saptãmâni, piaþa de capital din
România a fost animatã, pe lângã derularea ce-
lor douã oferte publice iniþiale - Nuclearelectri-
ca, parte a programului de privatizare al

companiilor deþinute de stat, ºi AdePlast, prima
companie privatã româneascã ce a ales sã se fi-
nanþeze prin bursa în ultimii ani - de o serie de
întâlniri cu principalii actori ai pieþei. Aceste eveni-
mente au fost organizate fie pentru promovarea
celor douã oferte, fie au fost iniþiate de Bursa de
Valori Bucureºti pentru a afla aºteptãrile investito-
rilor de retail ºi instituþionali, ale brokerilor, ale fon-
durilor de investiþii, ale emitenþilor ºi ale
mass-mediei ºi a identifica împreunã cãi viabile
pentru dezvoltarea pieþei de capital.

În data de 7 octombrie, în cadrul primei întâlniri
din seria BVB Focus Investitori, programatã sã aibã
loc în prima zi de luni a fiecãrei luni calendaristice,
au fost evidenþiate principalele preocupãri ale in-
vestitorilor de retail.
Dintre acestea, nevo-
ia de a creea o piaþã
primarã dezvoltatã,
creºterea lichiditãþii
ºi reconstruirea încre-
derii în finanþarea
prin intermediul pie-
þei de capital au
reprezentat principa-
lele subiecte de dez-
batere.

Dar cum putem
atinge aceste obiecti-
ve? Mihaela Bîciu, di-
rector general la Tradeville a susþinut promovarea
intensivã, în timp ce Mihai Chiºu, Sales & Trading la
Swiss Capital a afirmat cã aducerea de noi compa-
nii la bursa de valori este suficientã pentru a capta
interesul publicului ºi al investitorilor.

Bursa de Valori Bucureºti s-a implicat în mare
mãsurã ºi în mod direct în promovarea ofertelor
publice care s-au desfãºurat în ultimele luni. Prin
publicitate online accesatã de zeci de mii de utili-
zatori, advertoriale publicate în mass-media, pa-
notaj electronic outdoor ºi spoturi radio, BVB a
informat potenþialii investitori cu privire la noile
acþiuni emise pe piaþa de capital.

În ceea ce priveºte atragerea de noi emitenþi
pentru finanþare prin piaþa de capital, Ludwik So-
bolewski, director general al BVB, a spus cã "deºi
necesarã, promovarea nu este suficientã, în afara
unui mediu de afaceri solid", subliniind cã "oportu-

nitãþile pentru investiþii reprezintã cheia" ºi cã
"este nevoie de metode sistematice pentru a
construi capitalul".

În 9 octombrie, la un eveniment dedicat promo-
vãrii IPO-ului AdePlast, Matei Filipidescu, Banking
& Corporate Finance Director la BCR, când a fost
întrebat despre activitatea de atragere de noi emi-
tenþi la bursã, a declarat cã "focusul stã în calitatea
companiei ºi nu în cãutarea unui anumit domeniu
de activitate, iar companiile trebuie sã fie auditate
cu mult timp înainte, ºi trebuie sã aibã un anume
nivel de guvernanþã corporativã. Nu toate compa-
niile viabile economic sunt ºi listabile."

Marcel Bãrbuþ, preºedinte ºi actionar majoritar
al AdePlast, a afirmat, cu ocazia conferinþei de pre-
sã pentru lansarea IPO-ului companiei: "Planul de
afaceri a inclus încã de la înfiinþarea AdePlast
perspective listãrii la bursã. Ne-am asumat ºi am
respectat toate regulile de transparenþã."

În ceea ce priveºte
companiile deþinute
de stat, încã de anul
trecut, Bursa de Valori
Bucureºti, prin inter-
mediul Institutului
de Guvernanþã Cor-
porativã, a lansat un
program prin care se
oferã training pe
teme de guvernanþã
corporativã ºi cerinþe
de raportare post-lis-
tare acestor compa-
nii care se aflã în

proces de listare pe piaþa de capital. Pânã acum,
Conpet Ploieºti, companie care s-a transferat de
pe piaþa Rasdaq pe piaþa reglementatã, Nucleare-
lectrica, care a încheiat de curând IPO-ul cu succes,
ºi CE Oltenia, inclusã în programul de privatizare al
Guvernul României, au fãcut parte din acest pro-
gram.

Piaþa româneascã de capital este în transforma-
re iar Bursa de Valori Bucureºti si-a asumat, meta-
foric vorbind, "rolul alergãtorului de cursã lungã",
dupã cum Ludwik Sobolewski a declarat la deschi-
derea ºedinþei de tranzacþionare oficiatã de câºti-
gãtorii Maratonului Internaþional Raiffeisen
Bucureºti din 2013. "Sperãm cã vom fi, la fel ca cei
de lângã noi, campioni în domeniul nostru ºi cã
vom reuºi sã aducem noi companii ºi investitori pe
piaþa de capital din România", a concluzionat So-
bolewski.


